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Predmet: Informisanje javnosti o zakonskom osnovu za postavljanje spomen-obilježja u 

Morinju 

 

Poštovana gospodo Konjević i Krivokapić, 

s obzirom na javna osporavanja zakonitosti procedure u kojoj je postavljena spomen ploča na 

mjestu na kome se nalazio logor JNA u Morinju, molimo vas da javnosti pružite neophodna 

objašnjenja, da bi se doprinijelo naporima uspostavljanja, a ne osporavanja kulture sjećanja.  

Naše organizacije su podržale postavljanje spomen obilježja u Morinju. Štaviše, zalagale su 

se za to zvaničnim dopisima upućenim u septembru 2021. godine predsjedniku Opštine Kotor, 

Vladimiru Jokiću, sekretarki Sekretarijata za kulturu, sport i društvene djelatnosti, Tatjani 

Kriještorac, i predsjednici Skupštine Opštine Kotor, Maji Mršulja, na koje do danas nijesmo 

dobile odgovor. 

U dopisima smo apelovali da Skupština Opštine Kotor sačini nacrt Programa o izgradnji 

spomen-obilježja i da zatraži od nadležnog ministarstva da isti odobri, kako bi se otpočelo sa 

procesom izgradnje, u skladu sa članom 8 stav 2 Zakona o spomen-obilježjima (Sl. list CG 

040/08, 040/11 i 002/17). 

Ovim dopisima prethodila je inicijativa koju je Centar za žensko i mirovno obrazovanje – 

ANIMA uputio u oktobru 2019. godine Sekretarijatu za kulturu, sport i društvene djelatnosti 

Opštine Kotor, Marini Dulović, i tadašnjem predsjedniku Skupštine Opštine Kotor, Jovu Suđiću. 

S inicijativom su upoznale i tadašnjeg predsjednika Opštine, Željka Aprcovića, predsjednika 

Crne Gore, Mila Đukanovića, predsjednika Vlade, Duška Markovića, predsjednika Skupštine 

Crne Gore, Ivana Brajovića, ministra pravde, Zorana Pažina, i ministra odbrane, Predraga 

Boškovića, kao i Generalni konzulat Republike Hrvatske u Crnoj Gori. 

Na ovaj dopis je prvobitno stigao odgovor od predsjednika države, koji je Animu uputio na 

opštinske organe. Opštinski organi, tj. Sekretarijat za kulturu sport i društvene djelatnosti, 

zatražili su onda od Anime da dostavi: 

 podatke o vrsti i veličini spomen – obilježja; 



 

 predlog teksta koji će biti ispisan na spomen – obilježju; 

 predlog načina održavanja spomen – obilježja; 

 predlog idejnog rješenja spomen - obilježja i 

 saglasnost vlasnika odnosno korisnika objekta. 
 

ANIMA je odgovorila da su oni podnijeli inicijativu Opštini, a ne zahtjev da sama organizacija 

podigne spomenik, i da nemaju resurse da odgovore na navedene zahtjeve. 

Zatim su sve tri naše organizacije zajednički 2021. godine ponovile zahtjev nadležnima u 

Opštini Kotor da se u javnom interesu potrude oko podizanja spomen-obilježja. 

Naše organizacije decenijama rade na pitanjima suočavanja sa prošlošću, i u tom kontekstu 

cijenimo značajnim postavljanje spomen obilježja na mjesta na kojima su počinjeni zločini. Tim 

prije nam je važno da takvi akti budu u skladu sa crnogorskim pravnim okvirom. Stoga, 

očekujemo da javnost obavijestite o zakonskom osnovu za postavljanje spomen-ploče. 

Prilažemo dopise dostavljene 2019. i 2021. godine nadležnima u Opštini Kotor. 

 

Srdačan pozdrav, 

 

 

Tea Gorjanc Prelević, izvršna direktorica Akcije za ljudska prava 

 

 

Daliborka Uljarević, izvršna direktorica Centra za građansko obrazovanje  

 

 

Ervina Dabižinović, koordinatorka ANIME – Centra za žensko i mirovno obrazovanje 


